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Protokół nr 8 
z wyjazdowego posiedzenia Komisji Rolnictwa i Terenów Wiejskich 

Sejmiku Województwa Śląskiego 
w dniu 16 września 2019 roku 

na terenie Śląskiego Ośrodka Doradztwa Rolniczego w Częstochowie  
 

Posiedzenie prowadził Pan Rafał Kandziora, Przewodniczący Komisji Rolnictwa 
i Terenów Wiejskich. Członkowie Komisji zgodnie z listą obecności (załącznik nr 1 do 
protokołu). W posiedzeniu uczestniczyli także goście zgodnie z listą obecności 
(załącznik nr 2 do protokołu). 
 

PORZĄDEK POSIEDZENIA 

1. Otwarcie posiedzenia, przyjęcie porządku.  

2. Doradztwo rolnicze i jego rola w kształtowaniu polityki regionalnej. 

3. Rola instytucji administracyjnego otoczenia rolnictwa - zadania realizowane przez 

Krajowy Ośrodek Wsparcia Rolnictwa oraz Agencję Restrukturyzacji i Modernizacji 

Rolnictwa.  

4. Sprawy różne.  

 
Ad. 1 
Otwarcie posiedzenia, przyjęcie porządku. 
 
Przewodniczący Komisji Rafał Kandziora otworzył posiedzenie Komisji, powitał 
wszystkich obecnych – członków Komisji oraz zaproszonych gości. Następnie 
przedstawił porządek posiedzenia przesłany pocztą. Nie zgłoszono uwag do 
zaproponowanego porządku.  
 
Ad.2  
Doradztwo rolnicze i jego rola w kształtowaniu polityki regionalnej. 
 
Dyrektor Śląskiego Ośrodka Doradztwa Rolniczego w Częstochowie, Pan Marek 
Dziubek omówił w formie prezentacji multimedialnej informacje na temat działalności 
Śląskiego Ośrodka Doradztwa Rolniczego w Częstochowie pt.: „Rośniemy razem z 
Wami”. Kierownik Działu Ekonomiki i Zarządzania Gospodarstwem Rolnym 
Śląskiego Ośrodka (……….…) przedstawił system FADN (wydruk prezentacji 
stanowi załącznik nr 3 do protokołu).  
Radna Marta Salwierak w trakcie omawiania prezentacji zapytała, jak prowadzony 
jest marketing na terenach wiejskich, marketing lokalnych produktów rolnych.  
Kierownik działu Metodyki, Doradztwa, Szkoleń i Wydawnictw ŚODR w 
Częstochowie (…….………..) odpowiedziała, że w czerwcu bieżącego roku odbyła 
się konferencja, którą prowadziła Pani z Instytutu Polskiego oraz Profesor z SGGW w 
Warszawie. Skupiono się na tematyce produkcji żywności producentów lokalnych oraz 
promocji. Główny nacisk był położony na „informację szeptaną”. Generalnie najlepszą 
promocją producentów tradycyjnej żywności jest ich udział w organizowanych przez 
Ośrodek imprezach, wystawach.  
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Dyrektor Śląskiego Ośrodka Doradztwa Rolniczego w Częstochowie, Pan Marek 
Dziubek kontynuował omawianie prezentacji.  
Przewodniczący Komisji Rafał Kandziora podziękował za przedstawioną 
prezentację, która zostanie przesłana do wszystkich członków Komisji. Przypomniał, 
że w roku 2016 doszło do istotnej zmiany przepisów prawnych, w wyniku których 
nadzór nad Śląskim Ośrodkiem Doradztwa Rolniczego przeszedł do Ministerstwa i 
pośrednio Wojewody Śląskiego. Wszystkie kwestie związane ze statutową 
działalnością Ośrodka nie do końca dotyczą Samorządu Województwa ale wszystkie 
pozostałe działania, poruszane w prezentacji tematy dotyczą Sejmiku Województwa 
Śląskiego. Na pewno będziemy spotykać się i szukać możliwości wspierania tych 
projektów, by można je było właściwie zrealizować.  
Radny Stanisław Gmitruk na wstępie zauważył, że prezentacja Pana Dyrektora 
Marka Dziubka była interesująca ale była skupiona na aspektach promocyjnych. 
Przypomniał, że zasadniczym elementem pracy Śląskiego Ośrodka Doradztwa 
Rolniczego to bezpośrednie doradztwo producentom rolnym, rolnikom by mieli jak 
najlepsze efekty produkcyjne i ekonomiczne. Zabrakło w tej prezentacji informacji 
odnośnie zasadniczej pracy. Wiadomo, że doradcy wspierają rolników w zakresie 
doradztwa ekonomicznego związanego choćby z realizacją Wspólnej Polityki Rolnej, 
statystyki jeśli chodzi o obsługę wniosków obszarowych w ramach pierwszego filara. 
Około 50% wniosków przechodzi przez doradców rolnych, którzy pracują w 
powiatowych zespołach doradztwa rolniczego. Następnie Pan Radny poruszył kwestię 
doradztwa technologicznego i zapytał jak aktualnie się przedstawia, między innymi w 
zakresie demonstracji doświadczalnych na polach.  
Kierownik Działu Metodyki, Doradztwa, Szkoleń i Wydawnictw ŚODR w 
Częstochowie (……………..) odpowiedziała, że te informacje były zawarte w 
omówionej prezentacji. Tak jak zauważył Pan Radny, w ramach działalności Śląskiego 
Ośrodka ogromne znaczenie stanowi działalność statutowa – obok szkoleniowej, ta 
działalność doradcza. Bezpośrednio u doradcy rolnicy znajdą informacje, co/jak/ na ile 
wyprodukować, żeby jak najwięcej zarobić, a jak najmniej stracić. Demonstracje w 
dalszym ciągu mają dla doradztwa bardzo duże znaczenie. W ramach doświadczeń 
prowadzonych na poletkach w Mikołowie albo bezpośrednio w gospodarstwach 
współpracujących z nami rolników zakładamy doświadczenia z nowymi odmianami, z 
nowymi sposobami żywienia. Tematyka doświadczeń różnorodna. W I półroczu było 
zrealizowanych 131 demonstracji – one cieszą się  dużym zainteresowaniem. 
Problemem jest to, że nie ma funduszy żeby finansować je rolnikom, więc rolnicy sami 
z własnych środków finansują doświadczenia.  
Przewodniczący Komisji Rafał Kandziora zauważył, że wystawcy i producenci 
bardzo chętnie taką formę wdrażania innowacyjnych metod pracy przedstawiają na 
targach  
Kierownik Działu Metodyki, Doradztwa, Szkoleń i Wydawnictw ŚODR w 
Częstochowie (………………..) kontynuowała, że podobnie w przypadku 
demonstracji. Zakładamy u zainteresowanego rolnika demonstracje – pokazujemy to 
co jest nowego, najciekawszego przykładowo odmiany roślin, które na naszym terenie 
zostały już sprawdzone i najlepiej rokują. Wyniki są później rozpowszechniane u 
innych producentów. Popularne są szkolenia, również szkolenia wyjazdowe, 
najczęściej do innych województw ale i za granicę. Jest doradztwo indywidualne – 
informacje, porady, konsultacje bezpośrednio od doradcy do rolników. Nie chodzi 
jednak tylko o typowe gospodarstwa rolne. Ogromne znaczenie mają też sami 
mieszkańcy obszarów wiejskich. Obszary wiejskie to nie tylko rolnictwo i typowe 
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gospodarstwo rolne. Większość mieszkańców wsi nie prowadzi gospodarstw rolnych 
– pracują w usługach okołorolniczych albo w mieście. Stąd prowadzone jest też 
doradztwo socjalne, dodatkowe czy alternatywne. Staramy się pomagać mieszkańcom 
obszarów wiejskich również w innym zakresie. Ogromne znaczenie ma ekonomika - 
kalkulacje, zalecenia, określenie wielkości ekonomicznej gospodarstw, czy starają się 
o dofinansowanie z Agencji. Rolnicy chcąc się starać o środki z programów 
pomocowych muszą spełniać pewne warunki i tutaj największe znaczenie ma dział 
ekonomiki czy doradcy pracujący bezpośrednio w terenie. Jeśli chodzi o promocję, to 
wielu znanych dzisiaj producentów wylasowanych zostało na naszych wystawach, 
konkursach np. Krajowej Wystawie Rolniczej. Należy z tego korzystać i namawiamy 
małych producentów zdrowej żywości czy produktów tradycyjnych do korzystania z 
takich możliwości. W ramach działalności informacyjnej jest wydawany miesięcznik 
Śląskie Aktualności Rolnicze. Prowadzona jest również strona internetowa, gdzie 
zamieszczane są bieżące informacje. Na uwagę zasługuje informacja, że 10 tys. osób 
skorzystało już w I półroczu ze szkoleń organizowanych przez naszych pracowników. 
Współpraca z Urzędem Marszałkowskim jest bardzo dobra. Występujemy między 
innymi do Urzędu z prośbą o wskazanie priorytetów na dany rok, by były uwzględniane 
nie tylko potrzeby te najważniejsze, zgłaszane przez Ministerstwo Rolnictwa, ale 
również priorytety określane przez Samorząd Województwa. Istotną kwestią są 
również komisje klęskowe. Pracownicy brali udział w 83 komisjach szacowania strat 
suszowych (prawie 5 tys. poszkodowanych gospodarstw, około 35 tys. hektarów 
objętych klęską). W każdej gminnej jest pracownik ODR. Jest to ogromny nakład pracy 
za który nie dostajemy żadnych dodatkowych środków finansowych, nawet na 
delegacje pracowników. Należy zwrócić uwagę na ten ogromny problem i liczymy na 
wsparcie w rozwiązaniu tej kwestii.  
Przewodniczący Komisji Rafał Kandziora wyraził stanowisko, że Ministerstwo ma 
pewnie świadomość tego problemu. Trzeba znaleźć konkretny mechanizm pomocy.  
Kierownik działu Metodyki, Doradztwa, Szkoleń i Wydawnictw ŚODR w 
Częstochowie (………………) zwróciła uwagę na działalność odpłatną. Ustawa 
narzuca na ODR obowiązek dorabiania, zresztą ośrodki nie poradziłyby sobie 
finansowo w innej sytuacji. Dotacja budżetowa pokrywa jedynie wynagrodzenia 
pracowników. Brakuje już na utrzymanie siedzib, ryczałty. Ogromne znaczenie ma 
realizacja zadań odpłatnych. Najistotniejsze są tutaj wnioski o dopłaty obszarowe. Na 
koniec Pani Kierownik zwróciła uwagę na e – wnioski i cały proces ich wdrażania a 
także podkreśliła, że największe znaczenie mają doradcy w terenie.  
Przewodniczący Komisji Rafał Kandziora podziękował za wyczerpujące informacje 
i wobec braku kolejnych pytań ze strony członków Komisji przeszedł do kolejnego 
punktu porządku posiedzenia.  
 
Ad. 3  
Rola instytucji administracyjnego otoczenia rolnictwa - zadania realizowane przez 
Krajowy Ośrodek Wsparcia Rolnictwa oraz Agencję Restrukturyzacji i Modernizacji 
Rolnictwa.  
 
Dyrektor Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa Oddziału Terenowego w 
Częstochowie, Pan Konrad Jarzyński na wstępie poinformował, że KOWR Oddział 
Terenowy w Częstochowie to jednostka, która powstała rok temu. 1 września 2018 
roku decyzją Ministra Rolnictwa jednostka w Częstochowie została ustanowiona jako 
miejsce usytuowania wojewódzkiej struktury KOWR na Śląsk. Jest jeszcze sekcja 
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zamiejscowa w Mikołowie. Śląski KOWR jest jednym z mniejszych jednostek w kraju. 
KOWR składa się z 5 podstawowych wydziałów. Dwa wydziały to te sztandarowe, 
które z jednej strony prowadzą obsługę i nadzór nad własnością Skarbu Państwa - 
czyli to jest sprzedaż, dzierżawa, obrót ziemią. Drugi to wydział rynków rolnych, który 
zajmuje się szeroko pojętą promocją i specjalistycznymi programami, które prowadzi 
KOWR oraz programami, które zazębiają się z innymi instytucjami. Następnie Pan 
Dyrektor przekazał kilka istotnych informacji statystycznych. Jeżeli chodzi o sprzedaż 
na dzień 1 września 2019 roku mamy 49 przetargów i to jest niecałe 30 ha. Dzierżawa 
- 147 przetargów i 581 ha. Sprzedaż - 156 nieruchomości rolnych na 187 ha; 18 
nieruchomości nierolnych na 83 ha. Dzierżawa średnio 71 nieruchomości rolnych na 
377 ha. KOWR jest instytucją, która dostarcza środki finansowe do Skarbu Państwa.  
Przewodniczący Komisji Rafał Kandziora interesował się, czy sprzedaż ma 
największy udział jeśli chodzi o zasilanie Skarb Państwa? 
Dyrektor Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa Oddziału Terenowego w 
Częstochowie, Pan Konrad Jarzyński odpowiedział, że nie tyle sprzedaż co 
dzierżawa. Podkreślił, że mają zadanie pilnować ziemi rolniczej. Sprzedaż jest 
dopuszczalna pod warunkiem, że ustawa na to pozwala i Minister Rolnictwa na to 
pozwala a nasze wewnętrzne regulacje dopuszczają taką możliwość.  
Przewodniczący Komisji Rafał Kandziora dopytywał, czy obszary dzierżawy są 
mniejsze niż sprzedaży? 
Dyrektor Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa Oddziału Terenowego w 
Częstochowie, Pan Konrad Jarzyński odpowiedział, że w tej chwili jeśli chodzi o 
dzierżawę mamy 147 przetargów na 581 ha. Natomiast sprzedaż to 49 przetargów na 
30 ha. Wszystko oczywiście zależy od tego jaki przypadek jest prowadzony. Statystki 
się zmieniają. Przedstawienie pełnej pracy KOWR będzie możliwe w styczniu. 
Niebagatelną kwestią jest współpraca z dużymi jednostkami np. Katowicka Strefa 
Ekonomiczna, Jastrzębską Spółką Węglową, OSE Bieruń, Oplem. Te transakcje 
polegają albo na wyłączeniu ziemi, które jest już w granicach stref ekonomicznych 
bądź też powiększenie stref ekonomicznych. Strefa ekonomiczna ma uprawnienia 
pierwokupu i jest właściwie pierwszym klientem KOWR. Te działania muszą być 
oczywiście zgodne z przeznaczeniem tej ziemi – z reguły chodzi o powiększenie już 
prowadzonej działalności. To część dotycząca ziemi. Druga część działalności KOWR 
to rożnego rodzaju programy jak „Polska Smakuje” czy Program dla szkół (porcje 
owoców i warzyw a także mleka i produktów mlecznych dla dzieci), platforma 
żywnościowa. Najbardziej znaną marka jest „Polska Smakuje”. W ramach programu 
KOWR prowadzi spis producentów rolnych i firm zajmujących się produkcja żywności. 
Na podstawie tych list przedstawiamy, typujemy firmy w poszczególnych branżach 
(przetwórstwa, produkcja) na targi, na różne spotkania aby mogły promować swoją 
działalność. KOWR ściśle współpracuje ze szkołami rolnymi, które są pod patronatem 
Ministerstwa Rolnictwa – wspieramy tutaj różne programy. Z przyjemnością jedziemy 
również do szkół o charakterze gastronomicznym. Kolejny istotny program to „Bitwa 
Regionów” – tutaj koła gospody wiejskich w województwie śląskim, które przechodzą 
kilka etapów aż do finału. Każde województwo ma swoja edycję. Finalista jest objęty 
pełną opieką KOWR podczas finału krajowego w Poznaniu. Oprócz tego są jeszcze 
bardziej lokalne charakterystyczne dla województwa śląskiego imprezy jak Redyk czy 
Łosod. Z mocniejszych działań KOWR należy wyróżnić bardzo medialne Agro Fresh 
Park. Potężna przedsięwzięcie w ramach, którego będzie możliwa sprzedaż 
bezpośrednia, przetwarzanie, podpisywanie kontraktów na sprzedaż - generalnie 
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będzie to cała paleta możliwości upłynnienia swoich towarów przez producentów 
rolnych. KOWR wchodzi do spółki tworzącej.  
Przewodniczący Komisji Rafał Kandziora interesował się, jakie kierunki tutaj 
przewidują?  
Dyrektor Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa Oddziału Terenowego w 
Częstochowie, Pan Konrad Jarzyński odpowiedział, że to będzie nastawione na 
obsługę produkcji owoców miękkich, ewentualnie warzyw.  
Radna Beata Kocik dopowiedziała, że przedsięwzięcie będzie usytuowane w bardzo 
dobrym miejscu. Jeśli chodzi o region śląski lokalizacja jest bardzo dobra, blisko 
lotniska, wszelkich szlaków komunikacyjnych.  
Dyrektor Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa Oddziału Terenowego w 
Częstochowie, Pan Konrad Jarzyński przedstawił informacje statystyczne 
dotyczące zasobów czyli ziemi, na którą opiekę sprawuje KOWR - w podziale na 
północ (byłe województwo częstochowskie) i południe (centralna część województwa 
i bielsko). Zasób czyli to wszystko co mamy w województwie śląskim to 44 355 ha. Na 
północy około 27 tys. ha a na południu 17,5 tys. ha. Działki niezagospodarowane: na 
północy są jeszcze prace na 20,5 tys. ha a na południu zostało 11 500 ha. 
Zagospodarowanych: na północy 6 319 ha na południu 5 999 ha. Jeśli chodzi o umowy 
dzierżawy powyżej 50 ha – na północy podpisaliśmy 26 umów a 37 na południu. 
Charakterystyczne dla KOWR województwie śląskim – to 155 mieszkań, które 
pochodzą jeszcze ze starych PGR. KOWR pełni tutaj rolę spółdzielni mieszkaniowej 
(27 na północy a 128 na południu). Pod nadzorem KOWR jest też 270 ogródków 
działkowych. To wszystko jest związane z zmienią wchodzącą w zasób własności 
rolnej Skarbu Państwa. Nowością jest e-rolnik i KOWR jest na etapie wprowadzania 
platformy (z jednej strony będzie producent z drugiej strony szukający takiego produktu 
odbiorca).  
Dyrektor Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa - Śląskiego Oddziału 
Regionalnego w Częstochowie Tomasz Matyszczak na wstępie przypomniał, że 
Agencja Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa działa na podstawie ustawy z 1995 
roku. Struktura jest trzypoziomowa: centrala zlokalizowana w Warszawie zarządzana 
przez Prezesa Agencji (obecnie pełniący obowiązki Prezesa: Pan Tomasz 
Nowakowski), 16 oddziałów regionalnych w kraju w każdym województwie, oraz biura 
powiatowe, których jest 314. Na obszarze województwa śląskiego jest 17 biur 
powiatowych. W biurach powiatowych realizowane są zadania związane z obsługą 
płatności bezpośrednich. Tutaj odchodzimy już znacznie od wniosków papierowych – 
od dwóch lat mocno wdrażany jest proces poprzez platformę e-wniosek. Ponadto 
obsługujemy również płatności związane z programami rolno – środowiskowymi, 
dopłaty do materiału siewnego, działania związane z zalesieniami. Jeśli chodzi o 
Oddział Regionalny jego siedzibą od roku 2000 niezmiennie jest Częstochowa. 
Oddział ma 8 komórek organizacyjnych i tutaj duży akcent należy jest położony na 
biuro działań społeczno – środowiskowych i płatności bezpośrednich. To komórka, 
która nadzoruje prace wszystkich 17 biur powiatowych. Ponadto Oddział realizuje 
działania w zakresie grup producentów rolnych, rynku owoców i warzyw. Tutaj 
rozpatrujemy też wszystkie odwołania. Jest biuro wsparcia inwestycyjnego, w którym 
realizowane są płatności związane z działaniami inwestycyjnymi w ramach Programu 
Rozwoju Obszarów Wiejskich oraz Programu Operacyjnego Rybactwo i Morze. 
Kolejną istotną komórką organizacyjną, jest komórka która realizuje kontrole w terenie 
z wszystkich płatności którymi Agencja się zajmuje (biuro kontroli na miejscu). W 
zakresie kontroli agencja współpracuje również z wykonawcą zewnętrznym, który 
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wyłaniany jest na podstawie przetargu przez Centralę. Wykonawcy zewnętrzni 
realizują około 5% wniosków w zakresie płatności bezpośrednich w skali 
województwa. Pracownicy Oddziału Regionalnego realizują jeszcze czynności 
kontrolne w zakresie działań inwestycyjnych, działań premiowych, zalesieniowych -
wszystkiego co dotyczy wachlarza płatności ARiMR. Zatrudnionych jest w tej chwili 
około 440 pracowników – zarówno w Oddziale Regionalnym jak i Biurach 
Powiatowych. Oddział dysponuje swoją flotą samochodową, dzięki której można 
wykonywać wszystkie czynności w terenie.  
Zastępca Dyrektora Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa - 
Śląskiego Oddziału Regionalnego w Częstochowie Dawid Zamora przedstawił 
kwestie związane z obsługa działań inwestycyjnych i płatności bezpośrednich. 
Podkreślił, że zakres zadań ARiMR jest bardzo szeroki. Są na końcowym etapie 
kontroli administracyjnej wniosków obszarowych – to czynności realizowane w biurach 
powiatowych. Po tym etapie będzie następowała wypłata środków finansowych. W 
najbliższym czasie można się również spodziewać realizacji wypłat zaliczkowych. 
Będą tutaj różne stopnie procentowe finansowania (od 70%). W ubiegłych latach 
zaliczki były wypłacane tylko na poczet płatności bezpośrednich. Składany wniosek to 
jednak konglomerat instrumentów pomocowych (m.in. płatności na ONW, płatności z 
zakresów programów rolno – środowiskowych). W tym roku każdym zakresie 
merytorycznym będą wypłacane zaliczki. Wielkimi krokami zbliża się moment, kiedy 
będzie podjęta decyzja o przyjmowaniu wniosków w związku z suszą, która wystąpiła 
w tym roku – chodzi o płatności powierzchniowe. Tutaj należy podkreślić duży wkład 
pracowników ODR w oszacowaniu tych strat. Jeżeli chodzi o komórki merytoryczne na 
poziomie Oddziału Regionalnego to działania inwestycyjne, premiowe czy też 
związane z grupami producentów rolnych są realizowane na bieżąco – jesteśmy na 
etapie wdrożeniowym któregoś z naborów a równolegle obsługiwane są wszystkie 
wnioski płatnościowe. Należy podkreślić, że obowiązuje zasada n+ 3. W biurach 
powiatowych poza wnioskami suszowymi nie spodziewamy się dodatkowych naborów. 
30 września startują natomiast 2 nabory: poddziałanie 6.5 czyli pomoc finansowa dla 
rolników, którzy trwale przekażą swoje gospodarstwo innemu rolnikowi i uczestniczą 
w systemie dla małych gospodarstw. Jest również nabór na poddziałanie 6.2 czyli na 
działalność pozarolniczą. Pan dyrektor podkreślił, że to nie jest przypadkowe, że te 
nabory ruszają w tym samym czasie – zależy wszystkim by populacja na wsi się nie 
zmniejszała. Należy spodziewać się dużego zainteresowania naborami, zwłaszcza w 
poddziałaniu 6.2. Na koniec Pan Dyrektor zasygnalizował, że będzie rozpoczęcie 
naboru do nowej odsłony obszaru z poddziałania modernizacja gospodarstw rolnych. 
Chodzi o obszar E i będzie to związane z nawodnieniami w zakresie inwestycyjnym. 
W ramach tego poddziałania będzie możliwe sfinansowanie budowy zbiorników, studni 
czy też systemu, który będzie nawadniał uprawę. Będzie tutaj 100 tys. zł wsparcia - 
pokrywamy 50% lub 60 %kosztów kwalifikowalnych. W tym obszarze należy również 
liczyć się z dużym zainteresowaniem. Jest sygnał z Ministerstwa, że nabory na ten 
obszar będą cyklicznie powtarzane.  
Dyrektor Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa - Śląskiego Oddziału 
Regionalnego w Częstochowie Tomasz Matyszczak podkreślił, że na przełomie 
roku 2018/2019 wspólnie z Ministerstwem rozpoczęty został proces rejestracji kół 
gospodyń wiejskich. W roku 2018 rozpatrzono 130 wniosków, gdzie przyznawana była 
pomoc wparcie dla kół. W roku 2019 tych kół jest już zarejestrowanych ponad 200.  
Radny Stanisław Gmitruk przypomniał, że Agencja prowadzi również obsługę 
systemu identyfikacji i rejestracji zwierząt.  



Anonimizacji w zakresie danych osobowych dokonała Małgorzata Cieszyńska – Sokołowska, 
pracownik Kancelarii Sejmiku na podstawie art. 5 ustawy z dnia 6 września 2001 r. o dostępie 
do informacji publicznej. 
 

7 

Dyrektor Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa - Śląskiego Oddziału 
Regionalnego w Częstochowie Tomasz Matyszczak podziękował Panu Radnemu 
za przypomnienie. Agencja prowadzi w 17 biurach powiatowych wydziały rejestracji 
zwierząt poprzez platformę IRZplus.  
Przewodniczący Komisji Rafał Kandziora podziękował za wyczerpujące informacje 
i przeszedł do kolejnego punktu porządku posiedzenia.  
Ad. 4 
Sprawy różne.  
 
Przewodniczący Komisji Rafał Kandziora poinformował, że zakończyła się 
tegoroczna edycja konkurs „Piękna wieś województwa śląskiego”. W kategorii 
najlepsze przedsięwzięcie odnowy wsi pierwsze miejsce zdobyła budowa świetlicy 
wiejskiej w Radostkowie w gminie Mykanów.  
Przewodniczący Komisji Rafał Kandziora przypomniał, że protokół nr 7 z 
wyjazdowego posiedzenia w Pawłowicach został przesłany do Radnych pocztą 
elektroniczną. Następnie zapytał czy ktoś ma uwagi do przedłożonego protokołu. 
Wobec braku zgłoszeń przeszedł do głosowania w sprawie przyjęcia protokołu.  
 
Komisja w głosowaniu – za:5, przeciw:0, wstrzymało się:0 – przyjęła protokół nr 7 z 
posiedzenia w dniu 17 czerwca 2019 roku. 
 
Przewodniczący podziękował wszystkim za udział i dyskusję a następnie zakończył 
posiedzenie Komisji  
 
 
Protokół sporządziła 
Małgorzata Cieszyńska – Sokołowska 
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